

Vous trouverez une version en français en bas de ce message

Children's author and illustrator, Lauren Child, appointed UNESCO Artist for Peace

The British children's author and illustrator, Lauren Child, will be named UNESCO Artist for Peace in a ceremony at the Organization's Headquarters on 12 December at 6 p.m.

The ceremony will be held in the presence of UNESCO Director-General, Koïchiro Matsuura, and Peter Landymore, Permanent Delegate of the United Kingdom Great Britain and Northern Ireland to UNESCO.

Lauren Child is a successful author and illustrator who has received numerous prizes for her books. Her appointment comes in recognition of her commitment and support of UNESCO's Programme for the Education of Children in Need.

On 25 June 2008, UNESCO and Lauren Child signed a three-year partnership agreement whereby the author and her publisher, Hachette Children's Books, donate to the Organization all royalties and publisher profits on sales of the popular book "That Pesky Rat". The funds generated by this book will be used to finance various projects for deprived children, such as those of the Fondation Renacimiento, which works with street children in Mexico.

Another element of this partnership, "My Life is a Story", is a campaign launched by Lauren Child to gather the stories of children from all over the world. In the first instance these stories will be collected from children benefitting from projects supported by UNESCO. In the longer term, schoolchildren throughout the world will be invited to write about their experiences so that children from very different backgrounds will be able to compare their experiences.

UNESCO Artists for Peace are internationally renowned personalities who use their influence, charisma and prestige to help promote UNESCO's messages and programmes. They include: musician, Manu Dibango (Cameroon), actress Patricia Velasquez (Venezuela), musician, Gilberto Gil (Brazil), dancer, Miyako Yoshida (Japan), soprano, Sumi Jo (Republic of Korea), and conductor Valery Gergiev (Russian Federation).

Media accreditation: Isabelle Le Fournis, UNESCO Bureau of Public Information. Phone : +33 (0)1 4568 17 48. e-mail : i.le-fournis@unesco.org

More information: www.unesco.org/shs/fr/childreninneed
www.mylifeisastory.org

Lauren Child, auteure et illustratrice pour la jeunesse, nommée Artiste de l'UNESCO pour la Paix

L'auteure et illustratrice britannique pour la jeunesse Lauren Child sera nommée Artiste de l'UNESCO pour la paix lors d'une cérémonie organisée le 12 décembre (18h00) au siège de l'Organisation.

La cérémonie se déroulera en présence du Directeur général de l'UNESCO, Koïchiro Matsuura, et de Peter Landymore, Délégué permanent du Royaume-Uni de Grande Bretagne et d'Irlande du Nord auprès de l'UNESCO.

Lauren Child, auteure et illustratrice à succès, a été couronnée par de nombreux prix pour son œuvre destinée à la jeunesse. Elle est nommée en reconnaissance de son engagement et de son soutien au Programme pour l'éducation des enfants en détresse de l'UNESCO.

L'UNESCO et Lauren Child ont en effet conclu le 25 juin 2008 un partenariat aux termes duquel l'auteur et son éditeur, Hachette Childrens Books, s'engagent à céder pendant trois ans leurs droits d'auteur sur les ventes de l'ouvrage à succès « That Pesky Rat » au profit de l'Organisation. Les fonds générés par la vente de cet album serviront à financer différents projets destinés aux enfants défavorisés, tels que la Fondation Renacimiento, qui accueille les enfants de la rue à Mexico (Mexique).

Autre volet de ce partenariat, « Ma vie est une histoire » est une campagne lancée par Lauren Child pour recueillir des témoignages d'enfants dans le monde. Ces récits seront, dans un premier temps, ceux d'enfants pris en charge par des projets soutenus par l'UNESCO. A terme, il s'agit d'inviter des élèves dans le monde entier à produire des textes afin que des enfants issus d'horizons très différents confrontent leurs expériences.

Les Artistes pour la paix sont des personnalités internationales qui mettent leur influence, leur charisme et leur célébrité au service des messages de l'UNESCO. Parmi eux, on compte : le musicien Manu Dibango (Cameroun), l'actrice Patricia Velasquez (Venezuela), le musicien Gilberto Gil (Brésil), la danseuse Miyako Yoshida (Japon), la soprano Sumi Jo (République de Corée), le chef d'orchestre Valeri Guerguiev (Fédération de Russie).

Les **journalistes** souhaitant participer à cet événement sont priés de s'adresser à Isabelle Le Fournis, Bureau de l'information du public de l'UNESCO. Tel : +33 (0) 1 45 68 17 48. Email : i.le-fournis@unesco.org

Pour plus d'informations : www.unesco.org/shs/fr/childreninneed
www.mylifeisastory.org

World AIDS Day 2008 - "Stop AIDS. Keep the Promise"
UNESCO supporting countries in their responses to HIV and AIDS

<http://www.unesco.org/aids>